
 

VERSLAG MILIEURAAD – 24.01.2023 
 
 

STEMGERECHTIGD  

    

Aanwezig (A), Online 

aanwezig (O), 

verontschuldigd (V) of 

afwezig (/) 

Milieu- en 

natuurverenigingen 
Natuurpunt Jozef Bousse  

Natuurpunt Christiaen Pottillius A 

Natuurpunt Rik Libbrecht A 

Natuurpunt Lieve Pottelancie / 

VELT Wilfried Samaey V 

Erkende 

wildbeheereenheden (1) WBE Leie & Schelde Joost Ghyssel 
/ 

Adviesraden Ouderadviesraad (OAR) André Sonneville A 

Cultuurraad Christine Depaepe A 

Onderwijsinstellingen Futura Ons dorp Nele Van Waeyenberge V 

Futura scholen Frederick Berton / 

Beroepsgroepen en -

organisaties (2) 

Bedrijfsgilde Menen - 

Lauwe - Rekkem Dirk Descamps 
A 

 

Unizo 

Lut Ghesquiere 

Vervanger: Pieter-Paul 

Casier 

V 

Uit persoonlijke 

engagement 
 Filiep Pille A 

 Gerard Cools A 

 Pascal Poot V 

JazzStoria Bernard Joye / 

Belangengroepen en/of 

wijkcomités 

Menen: Wijkcomité  Nancy Matthews 

vervanger: Filippe 

Verfaillie 

V 

NIET-

STEMGERECHTIGD     
 

Schepen van Klimaat Stadsbestuur Menen Patrick Roose A 

Stedelijke ambtenaren Stadsbestuur Menen Polien Claeys A 

Stedelijke ambtenaren Stadsbestuur Menen Marie Malsagne A 

Kabinetsmedewerker Stadsbestuur Menen Frederic Dehaudt A 

Toeschouwer  Nico Courtens A 

  

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering.   
 
Verslag wordt goedgekeurd.  

2. Advies reglement geveltuinen 

De voorgestelde aanpassing van het reglement geveltuinen werd samen met de uitnodiging 

gestuurd naar de leden van de milieuraad. De aanpassing bestaat voornamelijk in het 

toevoegen van de mogelijkheden om een groenslinger en een gevelbank te kunnen plaatsen.  



Opmerkingen/vragen vanuit de milieuraad:  

• Plantenkeuze moet meegenomen worden; → info kan nu al opgevraagd worden bij 
milieudienst 

• Aanraden om een rooster te gebruiken voor het plaatsen van de geveltuin;  

• Stad Menen zou een voorbeeld moeten kunnen geven aan de burgers door eerst zelf een 
groenslinger te plaatsen → Schepen Patrick Roose: dit is de bedoeling en zou uitgetest 
worden in de Hospitaalstraat.  

• Wordt er bij de heraanleg van de straten rekening gehouden met het breder maken van 
de voetpaden? → Schepen Patrick Roose: ja, bv. in de J&M Sabbestraat zijn de 
voetpaden breder geworden, maar dit is niet overal mogelijk;  

• Informatie/advies over wat er onder het voetpad ligt van bekabeling of dergelijke? → 
Schepen Patrick Roose: deze informatie bestaat bij onze diensten;  

• Polien: zijn er suggesties van de milieuraad omtrent de plantenkeuze? 
o Laagstammige fruitbomen  
o Gent en Antwerpen hebben interessante brochures hieromtrent  
o Geen giftige/gevaarlijke planten  

Deze opmerkingen zullen meegenomen worden bij het verder uitwerken van het reglement.  

3. Subsidieproject Begraafplaats Zandputstraat  

De begraafplaats in de Zandputstraat is er één met veel verharding, het onderhoud is niet 
meer haalbaar, daarnaast heerst er een waterproblematiek, want het water kan nergens 
naartoe en er is geen ruimte voor natuur.  

Het concept: versteende begraafplaats omvormen naar een begraafpark met ruimte voor 
groen, ruimte voor water en het onderhoudsvriendelijker maken. Hiervoor wordt 
samengewerkt met studiebureau Fallow. Er werd uitgegaan vanuit 4 ruimtelijke structuren:  

• Punten van funerair erfgoed en monumenten;  

• Vlakken van vegetatiegroepen, biotopen en gradiënten;  

• Dynamische lijnen van (periodiek) water en beweging;  

• Orthogonaal grid van paden en graven.  

Enkele sfeerbeelden:  

 



 

 

Opmerkingen/vragen vanuit de milieuraad:  

• Gaan er nog jaarlijks graven weg?  

• Wat met de militaire graven?  

• Wat met de eeuwige graven? Hoe zit het met dat onderhoud?  

• Is er een absolute einddatum van het project gekend?  

• Toegankelijkheid en openingsuren?  

• Wat met de graven die verdwijnen, wat gebeurt er met de stenen ervan?  

• Is er sprake van participatie bij dit project?  

• Is er ruimte om bv. gewoon ergens te gaan zitten en te gaan schaken?  

Polien Claeys/ Frederic Dehaudt/ Schepen Patrick Roose:  

Dit gaat om een subsidieproject van €600.000 waarvoor er reeds in het verleden participatie 

geweest is met de burgers. Nu is het de bedoeling om op korte termijn effectief te starten. 

Vanuit deze participatiemomenten is een werkgroep erfgoedwaarde opgericht voor dit project. 

Graven met erfgoedwaarde, monumentwaarde blijven staan, net zoals de militaire graven. De 

graven waar er nog concessie is, blijven ook. Eeuwige concessies werden in 1971 bij wet 

omgezet naar 50 jaar + gratis verlengbaar voor 50 jaar (=1 eeuw). Alle concessies kunnen 



aangehouden worden door nabestaanden, het ontwerp houdt dan rekening met het behoud 

ervan. Bepaalde stenen van graven die worden weggehaald zullen hergebruikt worden om de 

paden aan te leggen. Het gaat hier om een meerjarenproject omdat dit stap per stap zal 

moeten gebeuren. De toegankelijkheid en de openingsuren blijven, daarnaast worden ook 

rustelementen zoals bankjes voorzien.  

4. Subsidieproject Ter Linde  

 

Er zijn 2 groene assen in Menen die verschillende groene projecten met elkaar verbinden. De 

groenblauwe dooradering met 3 projecten is een eerste as. De tweede groene as wordt 

gevormd door de begraafplaats, gazon aan de spoorweg, snoezelbos, Vrouwbeek, Serge 

Bertenpark en het subsidieproject Ter Linde.  



 

Deze voetbalterreinen worden niet meer gebruikt door een voetbalclub. Het eerste voetbalveld 

zal blijven bestaan voor recreatief gebruik en het tweede voetbalveld vormt het subsidieproject 

Natuur in je Buurt - Ter Linde goed voor een investering van +/- €120.000 (75% ANB en 25% 

Stad Menen). De kantine, de tribune en de kleedkamers worden onthard (VK Tegelwippen), 

de voetbaldoelen zullen hergebruikt worden als bv. de ingang van het speelbos.  



 

Het speelbos zal bestaan uit veel bomen, natuurlijke speelelementen, zitstammen, platform 

rond een linde, lanen, struiken die vruchten dragen, zitelementen, insectenhuisjes, 

voederschalen voor vogels, enz.  

Opmerkingen/vragen vanuit de milieuraad:  

• Fruitbomen plaatsen? Wel zorgen dat ze toegankelijk zijn dan.  

• Speeltuigen voorzien? → Frederic: niet de bedoeling, aangezien het Serge Bertenpark er 
net naast ligt en er enkel met natuurlijke elementen zou gewerkt worden;  

• Opletten dat er enkel struiken met vruchten geplant worden die eetbaar zijn.  

 

 



5. Subsidieproject De Wonderwijzer 

Een project met een waarde van €150.000 (75% ANB en 25% De Wonderwijzer) met als 
doelstelling natuur in de schoolomgeving. Er worden 6 projectgebieden aangeduid die 
aangepakt zullen worden:  

• Grote speelplaats 

• Kleine speelplaats 

• Leertuin 

• Voortuin 

• Zijtuin 

• Hospitaalstraat  

De erfgoedwaarde van de school wordt benadrukt, maar de bedoeling is om de school en 

schoolomgeving te gaan vergroenen. Sfeerbeeld:  

 

 Opmerkingen vanuit de milieuraad:  

• Speelbomen = grote bomen? → antwoord schepen Patrick Roose: er wordt gegarandeerd 
dat de bomen snel inzetbaar zijn, tips zijn zeker welkom;  

• Liever inheemse bomen kiezen;  

• Rekening houden met de droogte van de laatste jaren bij plantenkeuze.  

6. Omgevingsvergunningen klasse 1 

Galloo  

Door Galloo werd een nieuwe omgevingsvergunningsaanvraag ingediend voor de uitbreiding 

site Industrielaan/Ringlaan. De huidige aanvraag betreft het toevoegen van een perceel, nl. 



Ringlaan 11 en een aantal van de reeds vergunde activiteiten worden verplaatst naar deze 

locatie. Er werd op 14/12/2022 een gunstig advies verleend aan de Provincie. 

 

Lavatra  

Er werd een omgevingsvergunningsaanvraag ingediend door Lavaert. De opslag van 

bepaalde fracties van afvalstoffenfracties die niet aanvaard worden, doch sporadisch 

aanwezig kunnen zijn in de heterogene stromen, worden hierbij aangevraagd. 

Er werd een voorwaardelijk gunstig advies geformuleerd aan de provincie op 12/10/2022. De 

provincie heeft de aanvraag op 15/12/2022 voorwaardelijk verleend.  

 

Vantomme Containers 

Door Vantomme Containers werd een bijstelling van de huidige omgevingsvergunning in de 

Wervikstraat aangevraagd, nl. voor het shredderen. Het CBS heeft op 23/11/2022 ongunstig 

geadviseerd aan de Provincie. Deze procedure is nog lopende, er werd nog geen beslissing 

genomen.  

 

Animaux Enterprise  

Door Animaux Enterprise werd een omgevingsvergunning aangevraagd voor zowel 

stedenbouwkundige handelingen als milieu met als voorwerp verandering varkenshouderij 

en hondenfokkerij.  

Momenteel loopt hiervoor het openbaar onderzoek nog t.e.m. 04/02/2023.  

 

Belcroom  

Er werd een nieuwe omgevingsvergunningsaanvraag ingediend door Belcroom voor zowel 

stedenbouw als milieu. Het gaat om een nieuw bedrijf in de Industrielaan dat gespecialiseerd 

is op het vlak van galvaniseren en bronzeren.  

Het openbaar onderzoek liep van 21/12/2022 t.e.m. 19/01/2023. Het advies van de stad 

staat geagendeerd op het CBS van 25/01.  

 

Deny Logistics  

Door Deny logistics werd een nieuwe aanvraag ingediend, enkel voor het deel milieu met als 

voorwerp afwijking inkuipingsvoorwaarden en toevoeging magazijnen.  

Het openbaar onderzoek loopt nog t.e.m. 04/02/2023. 

 

7. Netheid van de stad: aankoop nieuwe vuilnisbakken  
 

Door stad Menen werden 18 nieuwe vuilnisbakken aangekocht, specifiek om te plaatsen bij 

bushaltes. Er zullen in de komende week heel wat vuilnisbakken verdwijnen en vervangen 

worden.  

Deze nieuwe exemplaren zijn voorzien van kleinere openingen, zodat het moeilijker wordt om 

huisvuil in achter te laten. Vuilnisbakken in woonomgeving zullen ook verdwijnen om huisvuil 

te vermijden. Bij bushaltes die in de toekomst zullen verdwijnen, laten we voorlopig nog de 

huidige vuilnisbak staan.  

Deze veranderingen zorgen ervoor dat we de pakkansen vergroten en dat ons restafvalcijfer 

dus in de positieve richting gaat groeien.  

Opmerkingen/vragen vanuit milieuraad: 

• Het afval aan glascontainers blijft ook wel nog steeds een probleem → antwoord schepen 
Patrick Roose: het ondergronds brengen van de glascontainers zorgt ervoor dat we het 
zwerfvuil met een factor 6 zien verminderen;  

• Statiegeld zit eraan te komen? → antwoord schepen Patrick Roose: klopt, wordt voorzien 
vanaf 2025, er zijn reeds proefprojecten lopende met inscannen van barcodes op 
verpakking.  

 



8. Netheid van de stad: campagne broodjeshandelaars  
 
Het beeld van de campagne werd gedeeld met de milieuraad. De visie van deze campagne is 
dat de handelaars zelf gaan communiceren met de jonge gasten en hen gaan aansporen om 
hun afval in de vuilnisbak te gooien.  
 
Start van de campagne: Frederic en Marie zijn bij alle broodjeshandelaars langsgegaan met 
de vraag of ze minder verpakking konden gebruiken bij het verkopen van broodjes. Dit zagen 
de handelaars niet echt zitten naar hygiëne en gebruik, maar ze gaven wel mee dat ze willen 
meewerken en denken aan de netheid van de stad. Tijdens een overlegmoment werden 
foodwraps voorgesteld, maar ook dit zagen ze niet zitten naar hygiëne toe, maar wel gaven ze 
mee dat zij een band opbouwen met de jonge gasten in de loop van het jaar en dat het 
misschien interessant kan zijn om de boodschap van hen te laten komen.  
 
Zo zijn we tot de huidige affiche gekomen met daarop: de boodschap ‘Samen voor een 
propere stad’, de handelaars en het feit dat we het papier van de broodjes in de afvalbakken 
willen zien en niet op straat. Deze zullen we communiceren via sociale media, de scholen en 
de handelaars zelf. Dit zal nog in het voorjaar gebeuren, maar is momenteel nog lopende, 
aangezien het definitief ontwerp nog niet af is.  
 
Opmerkingen vanuit de milieuraad:  

• Ook voor frituren? → antwoord Marie Malsagne: momenteel niet, focus ligt nu bij de 
broodjes.  

 

9. Netheid van de stad: bedankingsreceptie Mooimakers  
 

Op 17/12/2022 organiseerde de stad Menen een bedankingsreceptie voor alle Mooimakers 

van Menen. Er waren +/- 40 à 50 deelnemers. Het eerste deel bestond in een overlegmoment 

waarbij wij als stad meegeven wat we allemaal doen, wat de mooimakers allemaal doen, maar 

ook waar suggesties meer dan welkom waren. Daarna was er een receptie met een hapje en 

een drankje. Dit werd goed ontvangen door alle aanwezigen. Vanuit dit overleg werd de 

werkgroep voor de Grote Lenteschoonmaak opgestart.  

 

10. Super day – stand van zaken  
 

Bedoeling is om 1 grote participatieavond te organiseren voor alle adviesraden en alle 

geïnteresseerde burgers. Er komen hier verschillende thema’s aan bod. We brengen de leden 

van alle adviesraden samen op dezelfde avond en op dezelfde plaats. Dit zal gepaard gaan 

met een ontmoetingsmoment/ barmoment. Iedere burger kan op deze manier meewerken aan 

een thema waarvoor hijzelf interesse heeft bv. VK Tegelwippen, Mooimakers, foodfestival 

vanuit de wereldraad, enz.  

Intern zijn we nog aan het nadenken hoe we dit praktisch allemaal zullen organiseren, maar 

de eerste avond zal doorgaan op 30 maart 2023. Verdere informatie volgt.  

Indien er agendapunten zijn voor de milieuraad, kan dit aansluitend op dezelfde avond 

gebeuren.  

 

11. Varia   
a. Polien: VK Tegelwippen  

Stad Menen heeft zich ingeschreven om deel te nemen aan het VK Tegelwippen. 
Deze actie loopt van 21 maart 2023 t.e.m. 31 oktober 2023. De bedoeling is dat we 
zoveel mogelijk in Menen zullen gaan ontharden en vergroenen, zowel op openbaar 



domein als privédomein. We zullen de burgers moeten stimuleren om hieraan mee te 
werken, want we zijn wel ambitieus en willen winnen!  
We werden uitgedaagd door de stad Izegem om hieraan deel te nemen.  
Meer informatie is terug te vinden op de volgende website: https://vk-tegelwippen.be/  
 
De communicatie zal via alle mogelijke kanalen van de stad verlopen. We verwachten 
ook inbreng van de burgers, daarom zal dit thema aan bod komen op de eerste Super 
day die ingepland staat op 30/03/2023.  
 
Opmerkingen milieuraad:  

• Ontharden op eigen privéterrein voor deze actie: het afval dat vrijkomt, hoort dit 
dan ook bij de gratis 1.000kg die jaarlijks naar het recyclagepark gebracht mag 
worden? → Schepen Patrick Roose neemt deze vraag mee naar het volgend 
overleg met Mirom;  

• Bekende Menenaar laten promoten? Veel media aandacht geven.  
 

b. Christian: film ‘Onze Natuur’ 
Op vrijdag 24/02/2023 organiseert Natuurpunt een voorstelling van de film ‘Onze 
Natuur’. Iedereen is welkom. Er volgt nog meer informatie via verschillende kanalen.  
 

c. Gerard: betonblokken Krommebeekstraat  
Deze betonblokken in de Krommebeekstraat zorgen ervoor dat we meer vervuilen bij 
het rijden met de auto door het remmen en optrekken van de wagens. De opwarming 
van de aarde is ook deels afkomstig van verkeer. → Antwoord Schepen Patrick 
Roose: deze blokken werden geplaatst als snelheidsremmer en dus in het kader van 
veiligheid, die hier primair is.  
Ook voor de zone 30 werden studies uitgevoerd die aantonen dat het terugbrengen 
van de snelheid beter is voor het milieu, onder andere omdat burgers meer geneigd 
zijn om hun auto te laten staan.  
 

d. Frederic: Menen = ambassadeur voor projectsubsidies  
Schepen Roose licht toe: Uniek bij onze projectsubsidie Groenblauwe dooradering, is 
dat wij de enige stad zijn die deze subsidie 2 keer heeft binnengehaald. Bij elke 
aanvraag Groenblauwe Dooradering hoort het ambassadeurschap. Menen kiest 
ervoor om dat waar te maken met een festival. Er zal onder andere een natuurfilm 
gemaakt worden van de stad, hiervoor werd een werkgroep samengesteld.  
 

e. Marie: geboortebos 2023  
Goed nieuws, want ANB heeft opnieuw stukken grond ter beschikking bij het 
Preshoekbos die ingevuld kunnen worden als geboortebos. Voor de komende jaren is 
er voldoende plaats op deze locatie om dit verder te gaan uitwerken. 25 of 26 
november 2023 wordt het geboortebos 2023 aangeplant in samenwerking met ANB, 
De Gezinsbond, Natuurpunt en stad Menen. Dit voor de geboortejaren 2018 t.e.m. 
2022.  

https://vk-tegelwippen.be/

